
ZAPISNIK 
 

sa 78. sjednice Odbora za međunarodne odnose i iseljenike Skupštine Crne Gore, 

održane dana 17. juna 2016. godine 

 

 

Sjednica je počela u 10:00 časova. 

 

Sjednicom je predsjedavao prof.dr Miodrag Vuković, predsjednik Odbora. 

 

Sjednici su prisustovali članovi/ice Odbora za međunarodne odnose i iseljenike: Nikola Gegaj, 

Žana Filipović, dr Jasmin Sutović, mr Danko Šarančić i prim.dr Izet Bralić. 

 

Sjednici nijesu prisustvovali poslanici: Mevludin Nuhodžić, Goran Danilović, Milan Knežević, 

Koča Pavlović, mr Darko Pajović, Suljo Mustafić, Mićo Orlandić.  

 

Sjednici je prisustvovala i poslanica Draginja Vuksanović u svojstvu podnosioca amandmana i 

poslanik dr Predrag Sekulić u svojstvu predstavnika predlagača. 

 

Sjednici su prisustvovali predstavnici stručne službe Odbora: sekretarka Vesna Radulović i 

saradnici u Odboru Blagota Marunović i Jasmin Bojadžić. 

 

Sjednica je bila otvorena za javnost. 

 

Predsjednik Odbora za međunarodne odnose i iseljenike prof. dr Miodrag Vuković, pozdravio je 

prisutne članove Odbora, te se uz jednoglasnu podršku članova Odbora pristupilo razmatranju 

predloženog dnevnog reda. 

 

Pošto je konstatovano da postoji kvorum za rad i punovažno odlučivanje, polazeći od predloga 

dnevnog reda i datog obavještenja, za sjednicu je utvrđen sljedeći   

 

 

D N E V N I    R E D  

 

1. RAZMATRANJE AMANDMANA (1) NA PREDLOG REZOLUCIJE O PODRŠCI 

UČLANJENJU CRNE GORE U NATO, KOJI SU PODNIJELI POSLANICI IZET 

BRALIĆ I DRAGINJA VUKSANOVIĆ; 

 

2. RAZMATRANJE AMANDMANA (1) NA PREDLOG REZOLUCIJE O PODRŠCI 

UČLANJENJU CRNE GORE U NATO, KOJI JE PODNIO POSLANIK PROF.DR 

MIODRAG VUKOVIĆ.  

 

 



RAZMATRANJE AMANDMANA (1) NA PREDLOG REZOLUCIJE O PODRŠCI 

UČLANJENJU CRNE GORE U NATO, KOJI SU PODNIJELI POSLANICI IZET 

BRALIĆ I DRAGINJA VUKSANOVIĆ. 

 

Na početku svog izlaganja poslanica Vuksanović, koja je jedan od podnosilaca amandmana, 

naglasila je da je NATO organizacija koja počiva na principima vladavine prava, što je preduslov 

za ostvarivanje pravne države. U preporukama Evropske komisije bilo je predviđeno da se utvrdi 

pitanje političke odgovornosti za pojedince koji se bave politikom ili su se bavili politikom, kada 

se nakon utvrđene krivične odgovornosti, konstatuje da su u pitanju djela i aktivnosti iz oblasti 

korupcije na visokom nivou i organizovanog kriminala. Smatramo da predloženi amandman 

može konkretno doprinijeti u ostvarivanju osnovnih standarda pravne države i da se u ovoj 

Rezoluciji mora naći ova vrsta doprinosa, istakla je poslanica Vuksanović. 

 

Drugi za riječ se javio dr Predrag Sekulić, kao jedan od predstavnika predlagača Rezolucije o 

podršci učlanjenju Crne Gore u NATO, koji je naglasio da amandmanu poslanika dr Izeta Bralića 

i Draginje Vuksanović nije mjesto u predloženoj Rezoluciji i da kao takav nije prihvatljiv. 

 

Predsjednik Odbora prof. dr Miodrag Vuković je istakao da će poslanici o ovom amandmanu 

izjašnjavati na Plenumu. Ujedno je zamolio prisutne članove da se izjasne o amandmanu 

poslanika dr Bralića i poslanice Vuksanović, kada je konstatovano da, većinom glasova, nije 

prihvaćen prvi predloženi amandman. 

 

RAZMATRANJE AMANDMANA (1) NA PREDLOG REZOLUCIJE O PODRŠCI 

UČLANJENJU CRNE GORE U NATO, KOJI JE PODNIO POSLANIK PROF.DR 

MIODRAG VUKOVIĆ.  

 

Predsjednik Odbora prof. dr Vuković je na početku svog izlaganja naveo da nakon tačke 5 treba 

dodati tačku 6, kao novi član, koji glasi: „Imajući u vidu značaj pravne države i vladavine prava, 

kao ključnih vrijednosti demoratskih zemalja, Crna Gora je odlučna da nastavi da razvija i 

unapređuje pravni okvir, institucije i njihove kapacitete. Sarađuje sa državama regiona i 

međunarodnim organizacijama, kao i da upotrijebi sve raspoložive kapacitete u borbi protiv 

korupcije i organizovanog kriminala. Jačanje institucija, podizanje profesionalnosti i pune 

odgovornosti u njima, temelj je i put daljeg usvajanja visokih vrijednosti i standard koji beštine 

zemlje članice NATO-a.“ Poslanik Vuković je naglasio da je ovakav amandman potreban iz 



razloga što legitimiše aktuelne procese koji su više nego vidljivi i mjerlji u Crnoj Gori, kao što je 

borba za pravnu državu, kao i iz potrebe da se posjeti i naglasi da je vladavina prava temeljna 

vrijednost  i da kao takva postoji u osnovama zemlja koje su članice NATO alijanse, ka kojoj i 

mi, kao država, težimo.  

 

Za riječ se javio poslanik Bralić koji je naveo da ne vidi veliku razliku između amandmana SDP-

a koji predlagač nije prihvatio i amandmana vladajuće partije, koji su suštinski slični osim u dijelu 

gdje SDP insistira da se partije obavezuju da sprovedu političku odgovornost. Smatram da je 

amandman koji smo mi, kao SPD predložili, DPS-u bio povod za njihov amandman, jer je DPS 

partija predlagač same Rezolucije, zaključio je poslanik dr Bralić.  

 

Poslanica Vuksanović je, takođe, konstatovala sličnost dva predložena amandmana osim u dijelu 

političke odgovornosti, što je standard i zahtjev Evropske komisije. Ukoliko se prihvati, upravo 

dio amandmana koji se tiče političke odgovornosti, poslanici SDP-a će biti spremni na 

modifikaciju njihovog amandmana zbog sličnosti amandmana koji je predložio DPS, istakla je 

poslanca Vuksanović. 

 

Na izjave poslanika dr Bralića i poslanice Vuksanović, predsjednik Odbora i predlagač drugog 

amandmana, poslanik Vuković je istakao da jedan od dominantnih razloga zašto je predložio 

amanadman jeste nedostatak borbe za pravnu državu i borbe protiv korupcije na visokom nivou i 

organizovanog kriminala. Zbog čega mi je neprihvatljiv prvi amandman kolega iz SDP-a je 

namjera iskazana upravo kroz amandman da Skupština partijama nalaže obavezu da vode 

postupke koji apsolutno nijesu razrađeni, niti su fenomeni ni Ustava ni zakona. Poslanik Vuković 

je, takođe, iskazao uvjerenje da Skupština kao državni organ, ne može ulaziti u nadležnosti partija 

koje su politički zasebni subjekti i koje funkcionišu po principima uređenim, ne u zakonima i u 

Ustavu, već po partijskim statutima. Prema tome, kako će se odrediti partije, ukoliko dođu u tu 

situaciju, prema nečemu što je posljedica prethodno urađenog u državnog sistemu, jeste njihovo 

autonomno pravo. Partije nijesu ustavni instituti, naglasio je poslanik Vuković.  

 

Poslanik dr Bralić je istakao da se ipak njihovim amandmanom jasno definiše pitanje vezano za 

političku odgovornost političkih partija u dijelu amandmana koji kaže da Skupština „ohrabruje“ 

sve političke subjekte ne i da „nalaže“ političkim subjektima određenu stvar, što jeste velika 

razlika u interpretaciji i suštini.  

 



Poslanica Vuksanović je naglasila da je važno da se pokrene pitanje političke odgovornosti onih 

koji su djelovali u svom ličnom interesu ne i u interesu drugih, države i naroda, čime bi se svi 

ograničili od onih koji čine posljedice ovom društvu. Spremni smo čak i da odustanemo od našeg 

amandmana i prihavatimo amandman DPS-a ukoliko napravite korekciju u ovom dijelu, dodala 

je poslanica Vuksanović.  

 

Poslanik Sekulić je naglasio je DPS-u neprihvatljivo da se pravni galimatias, kombinovanjem dva 

amandmana na čemu insistira SDP. Na izjavu poslanika dr Sekulića, poslanica Vuksanović je 

istakla da postiji pravna procedura i tkz modifikovani amandman, i da se, ukoliko postoji volja, 

može uraditi izmjena amandmana u obostranom interesu. Bez principa vladavine prava nema 

pravne države, što znači da je potrebno boriti se protiv korupcije i organizovanog kriminala, 

zaključila je poslanica Vuksanović. 

 

Nakon izlaganja zainteresovanih poslanika, predsjednik Odbora prof.dr Vuković je istako da je 

predstavnik predlagača prihvatio drugi amandman i da on samim tim postaje sastavni dio teksta i 

da se članovi IOdbora neće izjašnjavati o njemu na sjednici Odbora.  

 

Pošto je iscrpljen dnevni red, sjednica je završena u 11:00h.  

 

SEKRETAR ODBORA                                                               PREDSJEDNIK ODBORA 

Vesna Radulović                                                                             prof.dr Miodrag Vuković  

 


